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  Ordförande  ………………………… ………………………… 
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  Justerande  ………………………… ………………………… 
    Gisela Carstinge  

 
ANSLAG/BEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ Regionstyrelsen 

Sammanträdesdatum 2024-03-05 

Datum för anslags- 2024-03-15 Datum för anslags-  2024-04-06 
uppsättande  nedtagande 

Förvaringsplats för Region Västmanland, Västerås 
protokollet 

Underskrift  ………………………… 
 Christina Ersson 
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§30 Fastställande av föredragningslista 

Förslag till beslut 
Den preliminära föredragningslistan fastställs. 

Beslut 
Den preliminära föredragningslistan fastställs med tillägg av ett nämndinitiativ från 
Barbro Larsson (C). Nämndinitiativet redovisas i § 44 i protokollet. 
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§31 Föregående protokoll 

Förslag till beslut 
Protokollet från sammanträdet 2024-01-30 har justerats i föreskriven ordning. 

Beslut 
Protokollet från sammanträdet 2024-01-30 har justerats i föreskriven ordning. 
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§32 Justering 

Förslag till beslut 
Gisela Carstinge (SD) utses att tillsammans med ordföranden justera dagens protokoll. 

Beslut 
Gisela Carstinge (SD) utses att tillsammans med ordföranden justera dagens protokoll. 
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§33 Nästa sammanträde 

Förslag till beslut 
Regionstyrelsens nästa ordinarie sammanträde ska äga rum tisdagen den 9 april 2024. 

Beslut 
Regionstyrelsens nästa ordinarie sammanträde ska äga rum tisdagen den 9 april 2024. 
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§34 Samverkan med fackliga organisationer 

Sammanfattning 
Ärendena i föredragningslistan har behandlats enligt samverkansavtal. 

I centrala samverkansgruppen 2024-02-26 framfördes inga synpunkter på ärendena. 

Förslag till beslut 
Informationen noteras. 

Beslut 
Informationen noteras. 
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§35 Anmälningar för kännedom 

Förslag till beslut 
Informationen noteras. 

Beslut 
Informationen noteras. 

Anmälningar 
 RV240107-2  Slutredovisning för Västmanlands Lokaltrafik AB i likvidation - 

sammanslagen fil 

 RV230566-4  Protokoll styrelsemöte i Svealandstrafiken AB 2023-11-28 

 RV240137-1.1  Verksamhetsplan och budget Samordningsförbundet 
Västmanland  (2/2) 

 RV240192-2  Inbjudan till Ägarråd för Inera AB 2024 

 RV240179-1  Anteckningar från ägarrådsmöte i AB Transitio 2024-02-01 

 RV240141-1.1  Meddelande 4/2024 från SKR:s styrelse – Rekommendation 
avgifter vaccinering covid-19 (2/2) 

 RV240196-1  Kallelse till extra bolagsstämma Tåg i Bergslagen per capsulam 

 RV240137-1  Verksamhetsplan och budget Samordningsförbundet 
Västmanland (1/2) 

 RV240136-1  Styrelseprotokoll Samordningsförbundet Västmanland 2024-
01-24 

 RV240126-1.1  Meddelande 2/2024 från SKR:s styrelse – Rekommendation 
gällande undertecknande av CEMR-deklarationen (2/2) 

 RV240200-1.1  Protokollsutdrag från varuförsörjningsnämndens 
sammanträde den 16 februari 2024 - Årsredovisning 2023 för 
varuförsörjningsnämnden (2/3) 

 RV240200-1.2  Årsredovisning 2023 för varuförsörjningsnämnden (3/3) 

 RV231084-4.1  Protokollsutdrag från varuförsörjningsnämndens 
sammanträde den 16 februari 2024 - Budget 2024 för 
varuförsörjningsnämnden (2/3) 

 RV231084-4.2  Budget VFN 2024 Alt B (3/3) 
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 RV240018-1  Protokoll strategisk regional beredning 2024-01-26 

 RV240215-1.1  Styrelseprotokoll AB Transitio 2024-02-02 (2/2) 

 NV230014-5  Årsredovisning 2023 - Närvården Västmanland 

 RV240202-2.1  RÄTTELSE: Remiss av SOU 2024:8 Livsmedelsberedskap för en 
ny tid (t o m 16/5) (2/2) 
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§36 Muntlig information 

Sammanfattning 

  
Lars Öhman informerar om Årsredovisning 2023 för Förvaltningen för 
digitaliseringsstöd. Han tar bland annat upp sammanhållen journal till länets 
kommuner, självprov för humant papillomvirus (HPV), digitala kallelser samt 
goda resultat i medarbetarundersökningar. Han visar utvecklingen av digitala 
vårdmöten, digital rådgivningsmottagning och digitala kallelser. Årets resultat är 
4,1 miljoner kronor. Utmaningar framöver är troliga kostnadsökningar, hur 
resurserna ska fås att räcka till och rekrytering av medarbetare. 
  Styrelsen diskuterar bland annat digitala kallelser och resultat från en 
undersökning av kundnöjdhet. 

  
Agnetha Jonsson informerar om Årsredovisning 2023 för Fastighets- och 
serviceförvaltningen. Hon tar bland annat upp arbete med utveckling, 
kostnadsrestriktivitet, aktivt medarbetarskap, goda resultat i den nationella 
patientenkäten rörande sjukhusmat och ren miljö på vårdavdelningarna, olika 
investerings- och byggprojekt samt energieffektivisering. Årets resultat är 3,1 
miljoner kronor. Utmaningar framåt handlar bland annat om ekonomi, 
specialistkompetenser i samband med arbetet med det nya akutsjukhuset samt 
beredskapsfrågor. 
  Styrelsen diskuterar bland annat effekthemtagning från nya arbetssätt, 
portionspriser, hållbar mobilitet, minskning av sjukfrånvaro, larmfunktion, 
stickskador och parkeringsfrågan. 

  
Anna Sofia Jansson och Fredrik Ahlnäs informerar om Årsredovisning 2023 för 
Närvården Västmanland. Anna Sofia Jansson tar bland annat upp satsningar på 
medarbetarna, oberoende av hyrpersonal och ekonomisk styrning. Fredrik 
Ahlnäs tar bland annat upp att Närvården har 43 % av alla listade i länet, 
tillgänglighet, sjukfrånvaro och inhyrd personal. Resultat för 2023 är 5 miljoner 
kronor. Anna Sofia Jansson gör en framåtblick och tar upp bland annat 
nationellt avtal om hyrpersonal, utökat samarbete mellan vårdcentralerna, 
inriktning för hälso- och sjukvården 2029 samt ekonomiska utmaningar. 
  Styrelsen diskuterar bland annat Närvårdens goda ekonomiska resultat 
och det goda arbetet med personalen, patientflöden i norra länsdelen, 
eventuellt förändrat arbetssätt till följd av chatt för triagering, 
barnmorskemottagningar samt utmaningar med Hälso- och sjukvården 2029. 

  
Niklas Källman informerar om Årsredovisning 2023 för Program Nytt 
Akutsjukhus Västerås. Han tar bland annat upp byggprojekt som löper på enligt 
plan, utrustningsprojekt, konstprojektet och projektering av Etapp 2. Byggande 
av stommen påbörjades den 4 mars. Sjukfrånvaron inom programmet är låg. 
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Resultat för året är 0 kronor. Risker är bland annat kostnadsutveckling för 
byggmaterial samt regionens ekonomiska utveckling. Aktiviteter av större 
omfattning 2024 är bland annat övergripande driftsättningsplan, 
effektiviseringar samt dialog och kommunikation med programmets 
intressenter. 
  Styrelsen diskuterar bland annat dialog med olika grupper, kostnad för 
konstprojektet samt konst av byggnadspåverkande karaktär och dess placering. 

  
Niklas Källman ger en kompletterande redovisning av utvärdering av 
strömavbrott 2023-10-31 och 2024-01-04. Han går igenom olika förslag till 
riskminimering och åtgärdsförslag, bland annat översyn av processer och 
rutiner samt utbildning och erfarenhetsöverföring. Han går också igenom 
kommande arbeten med olika försörjningssystem. De två avbrotten har ingen 
koppling till varandra; det första berodde på den mänskliga faktorn medan 
det andra hade tekniska orsaker. 
  Styrelsen diskuterar bland annat vad som räknas som incidenter. 

  
Carl Johan Karlsson informerar om en dom om överklagan av nekat utlämnande 
av journaluppgifter. 
  Styrelsen diskuterar personuppgifter i allmänna handlingar. 

  

Maria Linder informerar om Årsredovisning 2023 för Regionkontoret. 
Förvaltningen har i stort följt plan. Hon tar bland annat upp arbetet med 
ekonomisk effekthemtagning, låg sjukfrånvaro samt arbetad tid som minskat 
något. Årets resultat är 22 miljoner kronor, delvis till följd av att vissa åtgärder 
inte har kunnat genomföras. Utmaningar och framtidsbedömning handlar bland 
annat om det ekonomiska läget, digital omställning och hållbarhetsarbete. 
  Styrelsen diskuterar bland annat Länsstyrelsens ansvar för nationella 
minoriteter och mål på detta område, prövningar av barnets bästa, utredning 
om uppgifter i journaler, nivån på representationskostnader samt 
kompetensmodellen. 

Förslag till beslut 
Informationen noteras. 

Beslut 
Informationen noteras. 
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§37 Årsredovisning 2023 - Förvaltning för digitaliseringsstöd 
 FDS230017 

Sammanfattning 
Årsredovisning 2023 redovisas.  

Årets resultat blev +4,1 miljoner kronor.  

Verksamheten har i huvudsak utvecklats i enlighet med uppdrag och 
upprättadeplaner. 

 

Förslag till beslut 
Årsredovisning 2023 för Förvaltning för digitaliseringsstöd läggs till handlingarna. 

 

Beslut 
Årsredovisning 2023 för Förvaltning för digitaliseringsstöd läggs till handlingarna. 

Anteckning 

Kenneth Östberg, Ulrika Spårebo, Karolina Myllergård, Marino Wallsten och Daniel 
Pettersson, alla (S), lämnar protokollsanteckning enligt bilaga. 

Heidi-Maria Wallinder (V), lämnar protokollsanteckning enligt bilaga. 

Barbro Larsson (C), lämnar protokollsanteckning enligt bilaga. 

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse Årsredovisning 2023 för Förvaltningen för digitaliseringsstöd 

FDS 

 Årsredovisning 2023 - Förvaltningen för digitaliseringsstöd 



  
  

 

 

Protokollsanteckning Regionstyrelsen 2024-03-05 
årsredovisning FDS, FSF och RV 
 
Socialdemokraterna lämnar en protokollsanteckning avseende 
årsredovisningarna i förvaltningarna ovan. Regionstyrelsens 
förvaltningar visar på ett ekonomiskt resultat som i allt väsentligt skiljer 
sig från resultatet inom hälso- och sjukvårdsförvaltningen. Totalt 
redovisas ett överskott på nästan 30 miljoner vilket är bra.  
 
Vi vill dock uppmärksamma vikten av att säkerställa att de av våra 
verksamheter som i olika omfattning finansieras via intern fakturering 
ständigt säkerställer att de är kostnadseffektiva. Varje höjning av 
kostnader för till exempel hyra landar som vi vet som en kostnad någon 
annanstans i regionen inte sällan på hälso-och sjukvårdsförvaltningen.  
 
För att inte hälso- och sjukvårdens underskott ska öka mer än 
nödvändig är det av yttersta vikt att Regionstyrelsens förvaltningar, inte 
minst FDS och FSF gör allt för att vara så ekonomiskt effektiva som 
möjligt. 
 
När det gäller fastighets och serviceförvaltningens vill vi återigen fästa 
uppmärksamheten på uppdraget att, föreslå åtgärder för att hantera 
parkeringssituationen. Vi har dagligen problem med att både 
besökande och personal har stora bekymmer att hitta en parkering. Det 
absolut nödvändigt att agera i tid innan situationen försämras 
ytterligare.  
 
Kenneth Östberg (S) 



 

 

     

      
 

Regionstyrelsen 2024-03-05 

 

Protokollsanteckning 
Vänsterpartiet lämnar härmed en protokollsanteckning rörande ärende 8, 9 
och 10, FDS230017, FSF230006 och RV230218. 

Stora förändringar pågår inom hela regionen där förvaltningen för 
digitaliseringsstöd har en nyckelroll för att tillhandahålla verktyg som kan 
underlätta för såväl regionens anställda som befolkningen. Digitala kallelser 
till vårdbesök är en sådan förändring som har införts under 2023. Dock saknas 
fortfarande möjligheten att ta del av sina digitala uppgifter via ombud. 
Framför allt för äldre vore det en förbättring som vi hoppas införs inom kort.  

Inom fastighets- och serviceförvaltningen har sjukfrånvaron minskat kraftigt 
vilket givetvis är positivt. Vi har emellertid fått signaler om att sjuktalen har 
sjunkit för att de som har varit mest frånvarande inte längre finns kvar i 
organisationen. Vår förhoppning är att styret tar sitt arbetsgivaransvar på 
allvar och arbetar för förbättringar av såväl den fysiska som den psykosociala 
arbetsmiljön så inga medarbetare ska behöva sjukskrivas på grund av jobbet. 
Vi vill se en uppföljning av vad införandet av Avista time och samordningen av 
interna transporter har inneburit för både arbetsmiljön och ekonomin. 

När det gäller parkeringssituationen vid Västerås sjukhus, är det många 
frustrerade anställda och patienter, som inte skulle beskriva den som ”grön”, 
vilket statusen är i årsredovisningen. Förra regionstyret lät göra en utredning 
om hållbar mobilitet som innehåller förslag på åtgärder. Ett sådant förslag är 
att införa förmånskort i kollektivtrafiken för regionens anställda. Vi hoppas 
nuvarande styre vågar överväga detta även om förslaget kommer från oss i 
Vänsterpartiet.  

Att erkänna vilka problem som finns inom regionen är första steget för att 
kunna göra något åt det. Vänsterpartiet skulle inte säga att invånarnas 
hälsoläge är gott och jämlikt. Inte heller att invånarna har ett stort förtroende 
för regionens tjänster inom kollektivtrafiken efter alla förseningar och 



inställda avgångar det senaste året. Därför håller vi inte med om dessa mål 
ska vara grönmarkerade. Vi är vare sig i mål eller på rätt väg än.  

Regionkontorets kostnader för intern representation har under 2023 ökat 
med 18 procent, vilket kan vara befogat om det handlar om framåtsyftande 
rekryteringsinsatser. Vi anser det dock viktigt att vi alla bidrar till att minska 
kostnaderna för representation, både av ekonomiska och legitimitetsskäl. 

Beklagligt nog har inte ett enda politiskt ärende som rör barn genomgått 
prövning av barnets bästa. Målet var 100 procent, vilket är rimligt eftersom 
Barnkonventionen numera är lag. Samråd med sverigefinska organisationer 
har inte heller genomförts i önskad omfattning trots att Region Västmanland 
sedan länge är ett finskt förvaltningsområde. Innevarande år kommer vi att 
lägga extra fokus på hur väl regionen lever upp till dessa åtaganden. Vi hoppas 
även få uppföljning av regionens arbete med de nationella minoriteterna och 
uppsatta mål kring dessa nu när ansvaret för samråd lämnats till länsstyrelsen. 

Antalet inrapporterade arbetsmiljöavvikelser har under förra året halverats 
inom regionkontorets verksamheter, vilket i årsredovisningen bedöms som 
något positivt. Det kan lika gärna kan innebära att anmälningsbenägenheten 
har minskat av olika skäl, vilket i så fall inte vore bra.  

  

 

 

Heidi-Maria Wallinder (V)  Felicia Granath (V)  



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

PROTOKOLLSANTECKNING REGIONSTYRELSEN 
2024-03-05  

ÄRENDE 8, 9 OCH 10  

 

 

Centerpartiet lämnar protokollsanteckning på årsredovisningarna då vi finner det 
märkligt hur man skattar uppfyllelse av de olika målen. För oss är en grönmarkering 
tecken på att målet är uppfyllt men så är inte fallet i de olika årsredovisningarna. 

Förvaltning för digitaliseringsstöd skriver att de ska ha nöjda kunder. 2022 var utfallet 
71,9 och målet för 2023 satt till 73. Utfallet blir 70,8 och får grönt status samt att trenden 
är oförändrad. Vi noterar att utfallet är sämre än föregående år. Konstaterar också att 
man inte har med målen ”Ett välmående Västmanland”, ”Ett nyskapande Västmanland” 
och ”Ett tillgängligt Västmanland” trots att det finns uppdrag och åtgärder gällande de 
två första. 

I Fastighets- och serviceförvaltningens redovisning finns grönmarkering gällande 
lösningar som förbättrar parkeringssituationen på kort sikt under Q2 2023. Det har 
skapats fler P-platser men de tas i bruk under 2024 vilket gör att målet inte kan 
markeras som grönt för 2023. Om vi ställer frågan till besökare och personal hur de ser 
på parkeringssituationen runt Västmanlands sjukhus just nu så tror vi inte att svaret blir 
positivt. 

Gällande Regionkontoret ser vi att målet ”Ett välmående Västmanland” är grönmarkerat 
vilket innebär att invånarnas hälsoläge ska vara gott och jämlikt. Det stämmer inte med 
verkligheten då vi har ojämlikheter i hälsoläget. Det inte gjorts någon förbättring kring 
ärenden till politik som rör barn där prövningar av barnets bästa genomförts. Fortfarande 
har ingen prövning gjorts av alla ärenden som politiken fått. 

 

För Centerpartiet  

Barbro Larsson ledamot regionstyrelsen  
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§38 Årsredovisning 2023 - Fastighets- och serviceförvaltningen 
 FSF230006 

Sammanfattning 
Årsredovisning 2023 redovisas. Periodens resultat är + 3,1 miljoner kronor. 
Verksamheten har i huvudsak utvecklats i enlighet med uppdrag och upprättade 
planer. 

Förslag till beslut 
Årsredovisning 2023 för Fastighets- och serviceförvaltningen läggs till handlingarna.  

 

Beslut 
Årsredovisning 2023 för Fastighets- och serviceförvaltningen läggs till handlingarna.  

Anteckning 

Kenneth Östberg, Ulrika Spårebo, Karolina Myllergård, Marino Wallsten och Daniel 
Pettersson, alla (S), lämnar protokollsanteckning enligt bilaga. 

Heidi-Maria Wallinder (V), lämnar protokollsanteckning enligt bilaga. 

Barbro Larsson (C), lämnar protokollsanteckning enligt bilaga. 

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse Årsredovisning 2023 Fastighets- och serviceförvaltningen 

 Slutversion årsredovisning FSF förvaltningstotalt med bilagor 

Expedieras till  
Beslutet skickas till förvaltningsdirektör Agnetha Jonsson 



  
  

 

 

Protokollsanteckning Regionstyrelsen 2024-03-05 
årsredovisning FDS, FSF och RV 
 
Socialdemokraterna lämnar en protokollsanteckning avseende 
årsredovisningarna i förvaltningarna ovan. Regionstyrelsens 
förvaltningar visar på ett ekonomiskt resultat som i allt väsentligt skiljer 
sig från resultatet inom hälso- och sjukvårdsförvaltningen. Totalt 
redovisas ett överskott på nästan 30 miljoner vilket är bra.  
 
Vi vill dock uppmärksamma vikten av att säkerställa att de av våra 
verksamheter som i olika omfattning finansieras via intern fakturering 
ständigt säkerställer att de är kostnadseffektiva. Varje höjning av 
kostnader för till exempel hyra landar som vi vet som en kostnad någon 
annanstans i regionen inte sällan på hälso-och sjukvårdsförvaltningen.  
 
För att inte hälso- och sjukvårdens underskott ska öka mer än 
nödvändig är det av yttersta vikt att Regionstyrelsens förvaltningar, inte 
minst FDS och FSF gör allt för att vara så ekonomiskt effektiva som 
möjligt. 
 
När det gäller fastighets och serviceförvaltningens vill vi återigen fästa 
uppmärksamheten på uppdraget att, föreslå åtgärder för att hantera 
parkeringssituationen. Vi har dagligen problem med att både 
besökande och personal har stora bekymmer att hitta en parkering. Det 
absolut nödvändigt att agera i tid innan situationen försämras 
ytterligare.  
 
Kenneth Östberg (S) 



 

 

     

      
 

Regionstyrelsen 2024-03-05 

 

Protokollsanteckning 
Vänsterpartiet lämnar härmed en protokollsanteckning rörande ärende 8, 9 
och 10, FDS230017, FSF230006 och RV230218. 

Stora förändringar pågår inom hela regionen där förvaltningen för 
digitaliseringsstöd har en nyckelroll för att tillhandahålla verktyg som kan 
underlätta för såväl regionens anställda som befolkningen. Digitala kallelser 
till vårdbesök är en sådan förändring som har införts under 2023. Dock saknas 
fortfarande möjligheten att ta del av sina digitala uppgifter via ombud. 
Framför allt för äldre vore det en förbättring som vi hoppas införs inom kort.  

Inom fastighets- och serviceförvaltningen har sjukfrånvaron minskat kraftigt 
vilket givetvis är positivt. Vi har emellertid fått signaler om att sjuktalen har 
sjunkit för att de som har varit mest frånvarande inte längre finns kvar i 
organisationen. Vår förhoppning är att styret tar sitt arbetsgivaransvar på 
allvar och arbetar för förbättringar av såväl den fysiska som den psykosociala 
arbetsmiljön så inga medarbetare ska behöva sjukskrivas på grund av jobbet. 
Vi vill se en uppföljning av vad införandet av Avista time och samordningen av 
interna transporter har inneburit för både arbetsmiljön och ekonomin. 

När det gäller parkeringssituationen vid Västerås sjukhus, är det många 
frustrerade anställda och patienter, som inte skulle beskriva den som ”grön”, 
vilket statusen är i årsredovisningen. Förra regionstyret lät göra en utredning 
om hållbar mobilitet som innehåller förslag på åtgärder. Ett sådant förslag är 
att införa förmånskort i kollektivtrafiken för regionens anställda. Vi hoppas 
nuvarande styre vågar överväga detta även om förslaget kommer från oss i 
Vänsterpartiet.  

Att erkänna vilka problem som finns inom regionen är första steget för att 
kunna göra något åt det. Vänsterpartiet skulle inte säga att invånarnas 
hälsoläge är gott och jämlikt. Inte heller att invånarna har ett stort förtroende 
för regionens tjänster inom kollektivtrafiken efter alla förseningar och 



inställda avgångar det senaste året. Därför håller vi inte med om dessa mål 
ska vara grönmarkerade. Vi är vare sig i mål eller på rätt väg än.  

Regionkontorets kostnader för intern representation har under 2023 ökat 
med 18 procent, vilket kan vara befogat om det handlar om framåtsyftande 
rekryteringsinsatser. Vi anser det dock viktigt att vi alla bidrar till att minska 
kostnaderna för representation, både av ekonomiska och legitimitetsskäl. 

Beklagligt nog har inte ett enda politiskt ärende som rör barn genomgått 
prövning av barnets bästa. Målet var 100 procent, vilket är rimligt eftersom 
Barnkonventionen numera är lag. Samråd med sverigefinska organisationer 
har inte heller genomförts i önskad omfattning trots att Region Västmanland 
sedan länge är ett finskt förvaltningsområde. Innevarande år kommer vi att 
lägga extra fokus på hur väl regionen lever upp till dessa åtaganden. Vi hoppas 
även få uppföljning av regionens arbete med de nationella minoriteterna och 
uppsatta mål kring dessa nu när ansvaret för samråd lämnats till länsstyrelsen. 

Antalet inrapporterade arbetsmiljöavvikelser har under förra året halverats 
inom regionkontorets verksamheter, vilket i årsredovisningen bedöms som 
något positivt. Det kan lika gärna kan innebära att anmälningsbenägenheten 
har minskat av olika skäl, vilket i så fall inte vore bra.  

  

 

 

Heidi-Maria Wallinder (V)  Felicia Granath (V)  



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

PROTOKOLLSANTECKNING REGIONSTYRELSEN 
2024-03-05  

ÄRENDE 8, 9 OCH 10  

 

 

Centerpartiet lämnar protokollsanteckning på årsredovisningarna då vi finner det 
märkligt hur man skattar uppfyllelse av de olika målen. För oss är en grönmarkering 
tecken på att målet är uppfyllt men så är inte fallet i de olika årsredovisningarna. 

Förvaltning för digitaliseringsstöd skriver att de ska ha nöjda kunder. 2022 var utfallet 
71,9 och målet för 2023 satt till 73. Utfallet blir 70,8 och får grönt status samt att trenden 
är oförändrad. Vi noterar att utfallet är sämre än föregående år. Konstaterar också att 
man inte har med målen ”Ett välmående Västmanland”, ”Ett nyskapande Västmanland” 
och ”Ett tillgängligt Västmanland” trots att det finns uppdrag och åtgärder gällande de 
två första. 

I Fastighets- och serviceförvaltningens redovisning finns grönmarkering gällande 
lösningar som förbättrar parkeringssituationen på kort sikt under Q2 2023. Det har 
skapats fler P-platser men de tas i bruk under 2024 vilket gör att målet inte kan 
markeras som grönt för 2023. Om vi ställer frågan till besökare och personal hur de ser 
på parkeringssituationen runt Västmanlands sjukhus just nu så tror vi inte att svaret blir 
positivt. 

Gällande Regionkontoret ser vi att målet ”Ett välmående Västmanland” är grönmarkerat 
vilket innebär att invånarnas hälsoläge ska vara gott och jämlikt. Det stämmer inte med 
verkligheten då vi har ojämlikheter i hälsoläget. Det inte gjorts någon förbättring kring 
ärenden till politik som rör barn där prövningar av barnets bästa genomförts. Fortfarande 
har ingen prövning gjorts av alla ärenden som politiken fått. 

 

För Centerpartiet  

Barbro Larsson ledamot regionstyrelsen  

 



 MÖTESPROTOKOLL 
  
  

 
 
 

 Mötesdatum 
Regionstyrelsen   2024-03-05 
 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

§39 Årsredovisning 2023 - Regionkontoret 
 RV230218 

Sammanfattning 
Årsredovisning 2023 redovisas.  

Årets resultat blev +22 miljoner kronor.  

Verksamheten har i huvudsak utvecklats i enlighet med uppdrag och upprättade 
planer. 

 

Förslag till beslut 
Förvaltningens årsredovisning 2023 läggs till handlingarna. 

Beslut 
Förvaltningens årsredovisning 2023 läggs till handlingarna. 

Anteckning 

Kenneth Östberg, Ulrika Spårebo, Karolina Myllergård, Marino Wallsten och Daniel 
Pettersson, alla (S), lämnar protokollsanteckning enligt bilaga. 

Heidi-Maria Wallinder (V), lämnar protokollsanteckning enligt bilaga. 

Barbro Larsson (C), lämnar protokollsanteckning enligt bilaga. 

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse Årsredovisning 2023 för Regionkontoret 

 Årsredovisning 2023 - Förvaltningstotalt Regionkontoret med bilaga 

Expedieras till  
Annika Nyman, ekonomichef 



  
  

 

 

Protokollsanteckning Regionstyrelsen 2024-03-05 
årsredovisning FDS, FSF och RV 
 
Socialdemokraterna lämnar en protokollsanteckning avseende 
årsredovisningarna i förvaltningarna ovan. Regionstyrelsens 
förvaltningar visar på ett ekonomiskt resultat som i allt väsentligt skiljer 
sig från resultatet inom hälso- och sjukvårdsförvaltningen. Totalt 
redovisas ett överskott på nästan 30 miljoner vilket är bra.  
 
Vi vill dock uppmärksamma vikten av att säkerställa att de av våra 
verksamheter som i olika omfattning finansieras via intern fakturering 
ständigt säkerställer att de är kostnadseffektiva. Varje höjning av 
kostnader för till exempel hyra landar som vi vet som en kostnad någon 
annanstans i regionen inte sällan på hälso-och sjukvårdsförvaltningen.  
 
För att inte hälso- och sjukvårdens underskott ska öka mer än 
nödvändig är det av yttersta vikt att Regionstyrelsens förvaltningar, inte 
minst FDS och FSF gör allt för att vara så ekonomiskt effektiva som 
möjligt. 
 
När det gäller fastighets och serviceförvaltningens vill vi återigen fästa 
uppmärksamheten på uppdraget att, föreslå åtgärder för att hantera 
parkeringssituationen. Vi har dagligen problem med att både 
besökande och personal har stora bekymmer att hitta en parkering. Det 
absolut nödvändigt att agera i tid innan situationen försämras 
ytterligare.  
 
Kenneth Östberg (S) 



 

 

     

      
 

Regionstyrelsen 2024-03-05 

 

Protokollsanteckning 
Vänsterpartiet lämnar härmed en protokollsanteckning rörande ärende 8, 9 
och 10, FDS230017, FSF230006 och RV230218. 

Stora förändringar pågår inom hela regionen där förvaltningen för 
digitaliseringsstöd har en nyckelroll för att tillhandahålla verktyg som kan 
underlätta för såväl regionens anställda som befolkningen. Digitala kallelser 
till vårdbesök är en sådan förändring som har införts under 2023. Dock saknas 
fortfarande möjligheten att ta del av sina digitala uppgifter via ombud. 
Framför allt för äldre vore det en förbättring som vi hoppas införs inom kort.  

Inom fastighets- och serviceförvaltningen har sjukfrånvaron minskat kraftigt 
vilket givetvis är positivt. Vi har emellertid fått signaler om att sjuktalen har 
sjunkit för att de som har varit mest frånvarande inte längre finns kvar i 
organisationen. Vår förhoppning är att styret tar sitt arbetsgivaransvar på 
allvar och arbetar för förbättringar av såväl den fysiska som den psykosociala 
arbetsmiljön så inga medarbetare ska behöva sjukskrivas på grund av jobbet. 
Vi vill se en uppföljning av vad införandet av Avista time och samordningen av 
interna transporter har inneburit för både arbetsmiljön och ekonomin. 

När det gäller parkeringssituationen vid Västerås sjukhus, är det många 
frustrerade anställda och patienter, som inte skulle beskriva den som ”grön”, 
vilket statusen är i årsredovisningen. Förra regionstyret lät göra en utredning 
om hållbar mobilitet som innehåller förslag på åtgärder. Ett sådant förslag är 
att införa förmånskort i kollektivtrafiken för regionens anställda. Vi hoppas 
nuvarande styre vågar överväga detta även om förslaget kommer från oss i 
Vänsterpartiet.  

Att erkänna vilka problem som finns inom regionen är första steget för att 
kunna göra något åt det. Vänsterpartiet skulle inte säga att invånarnas 
hälsoläge är gott och jämlikt. Inte heller att invånarna har ett stort förtroende 
för regionens tjänster inom kollektivtrafiken efter alla förseningar och 



inställda avgångar det senaste året. Därför håller vi inte med om dessa mål 
ska vara grönmarkerade. Vi är vare sig i mål eller på rätt väg än.  

Regionkontorets kostnader för intern representation har under 2023 ökat 
med 18 procent, vilket kan vara befogat om det handlar om framåtsyftande 
rekryteringsinsatser. Vi anser det dock viktigt att vi alla bidrar till att minska 
kostnaderna för representation, både av ekonomiska och legitimitetsskäl. 

Beklagligt nog har inte ett enda politiskt ärende som rör barn genomgått 
prövning av barnets bästa. Målet var 100 procent, vilket är rimligt eftersom 
Barnkonventionen numera är lag. Samråd med sverigefinska organisationer 
har inte heller genomförts i önskad omfattning trots att Region Västmanland 
sedan länge är ett finskt förvaltningsområde. Innevarande år kommer vi att 
lägga extra fokus på hur väl regionen lever upp till dessa åtaganden. Vi hoppas 
även få uppföljning av regionens arbete med de nationella minoriteterna och 
uppsatta mål kring dessa nu när ansvaret för samråd lämnats till länsstyrelsen. 

Antalet inrapporterade arbetsmiljöavvikelser har under förra året halverats 
inom regionkontorets verksamheter, vilket i årsredovisningen bedöms som 
något positivt. Det kan lika gärna kan innebära att anmälningsbenägenheten 
har minskat av olika skäl, vilket i så fall inte vore bra.  

  

 

 

Heidi-Maria Wallinder (V)  Felicia Granath (V)  



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

PROTOKOLLSANTECKNING REGIONSTYRELSEN 
2024-03-05  

ÄRENDE 8, 9 OCH 10  

 

 

Centerpartiet lämnar protokollsanteckning på årsredovisningarna då vi finner det 
märkligt hur man skattar uppfyllelse av de olika målen. För oss är en grönmarkering 
tecken på att målet är uppfyllt men så är inte fallet i de olika årsredovisningarna. 

Förvaltning för digitaliseringsstöd skriver att de ska ha nöjda kunder. 2022 var utfallet 
71,9 och målet för 2023 satt till 73. Utfallet blir 70,8 och får grönt status samt att trenden 
är oförändrad. Vi noterar att utfallet är sämre än föregående år. Konstaterar också att 
man inte har med målen ”Ett välmående Västmanland”, ”Ett nyskapande Västmanland” 
och ”Ett tillgängligt Västmanland” trots att det finns uppdrag och åtgärder gällande de 
två första. 

I Fastighets- och serviceförvaltningens redovisning finns grönmarkering gällande 
lösningar som förbättrar parkeringssituationen på kort sikt under Q2 2023. Det har 
skapats fler P-platser men de tas i bruk under 2024 vilket gör att målet inte kan 
markeras som grönt för 2023. Om vi ställer frågan till besökare och personal hur de ser 
på parkeringssituationen runt Västmanlands sjukhus just nu så tror vi inte att svaret blir 
positivt. 

Gällande Regionkontoret ser vi att målet ”Ett välmående Västmanland” är grönmarkerat 
vilket innebär att invånarnas hälsoläge ska vara gott och jämlikt. Det stämmer inte med 
verkligheten då vi har ojämlikheter i hälsoläget. Det inte gjorts någon förbättring kring 
ärenden till politik som rör barn där prövningar av barnets bästa genomförts. Fortfarande 
har ingen prövning gjorts av alla ärenden som politiken fått. 

 

För Centerpartiet  

Barbro Larsson ledamot regionstyrelsen  

 



 MÖTESPROTOKOLL 
  
  

 
 
 

 Mötesdatum 
Regionstyrelsen   2024-03-05 
 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

§40 Årsredovisning 2023 - Program Nytt Akutsjukhus (NAV) 
 RV230219 

Sammanfattning 
Årsredovisningen 2023 för Program Nytt Akutsjukhus redovisas. 

Periodens resultat är 0 miljoner kronor. 

Verksamheten har i huvudsak utvecklats i enlighet med uppdrag och upprättade 
planer. 

Förslag till beslut 
Årsredovisningen år 2023 för Program Nytt Akutsjukhus läggs till handlingarna. 

Beslut 
Årsredovisningen år 2023 för Program Nytt Akutsjukhus läggs till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
 Årsredovisning 2023 Program Nytt Akutsjukhus Västerås ver 1.0 

Expedieras till  
Niklas Källman, Programchef Program Nytt Akutsjukhus 



 MÖTESPROTOKOLL 
  
  

 
 
 

 Mötesdatum 
Regionstyrelsen   2024-03-05 
 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

§41 Ny revisor i Tåg i Bergslagen 
 KTM240017 

Sammanfattning 
Region Västmanland är delägare i Tåg i Bergslagen AB och auktoriserad revisor 
Josefine Ros Skottheim vid KPMB AB är vald revisor för bolaget. 

Vald revisor önskar bli entledigad som revisor för bolaget. Tåg i Bergslagen har enligt 
sin bolagsordning möjlighet att utse ett revisionsbolag istället för en namngiven 
revisor och KPMG AB föreslås att väljas till revisor. 

Bolaget kommer att hålla en extra bolagsstämma för att välja ny revisor. För att Region 
Västmanlands stämmoombud ska kunna rösta för att genomföra valet av ny revisor 
behövs en röstinstruktion från regionstyrelsen. 

Förslag till beslut 
Regionstyrelsens arbetsutskott föreslår regionstyrelsen att uppdra åt Region 
Västmanlands stämmoombud att vid extra bolagsstämma för Tåg i Bergslagen AB rösta 
för att entlediga Josefine Ros Skottheim som revisor och utse revisionsbolaget KPMG 
AB till revisor. 

Beslut 
Regionstyrelsen uppdrar åt Region Västmanlands stämmoombud att vid extra 
bolagsstämma för Tåg i Bergslagen AB rösta för att entlediga Josefine Ros Skottheim 
som revisor och utse revisionsbolaget KPMG AB till revisor. 

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse Byte av revisor i Tåg i Bergslagen AB / Röstinstruktion till 

stämmoombud 

Expedieras till  
Katarina Simert, Region Västmanland 

Robert Hultqvist, Region Västmanland 

Jenny Malmström, Region Örebro län 

Lennart Frommegård, Region Örebro län 

Annica H Johansson, Region Gävleborg 

Tobias Dahlström, Region Dalarna 

Maja Rapp, Tåg i Bergslagen 



 MÖTESPROTOKOLL 
  
  

 
 
 

 Mötesdatum 
Regionstyrelsen   2024-03-05 
 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

§42 Undertecknande av regionens handlingar – firmatecknare 
 RV230789 

Sammanfattning 
Till följd av tillsättande av tjänsten som regiondirektör föreslås regionstyrelsen 
revidera tidigare beslut om firmatecknare. 

Förslag till beslut 
Regionstyrelsens ordförande Mikael Andersson Elfgren – vid förfall för honom ersatt 
av regionstyrelsens 1:e vice ordförande Malin Gabrielsson – i förening 
med regiondirektör Maria Linder – vid förfall för henne ersatt av administrativ direktör 
Jan Hallberg – får i uppdrag att på regionens vägnar från och med 2024-03-05 och tills 
vidare, dock längst till 2026-10-14, underteckna förekommande handlingar angående 
köp och försäljning av fast egendom, upplåtelse av servitut och nyttjanderätt samt i 
övriga förekommande fall teckna regionens firma. 

Beslut 
Regionstyrelsens ordförande Mikael Andersson Elfgren – vid förfall för honom ersatt 
av regionstyrelsens 1:e vice ordförande Malin Gabrielsson – i förening 
med regiondirektör Maria Linder – vid förfall för henne ersatt av administrativ direktör 
Jan Hallberg – får i uppdrag att på regionens vägnar från och med 2024-03-05 och tills 
vidare, dock längst till 2026-10-14, underteckna förekommande handlingar angående 
köp och försäljning av fast egendom, upplåtelse av servitut och nyttjanderätt samt i 
övriga förekommande fall teckna regionens firma. 



 MÖTESPROTOKOLL 
  
  

 
 
 

 Mötesdatum 
Regionstyrelsen   2024-03-05 
 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

§43 Redovisning av uppdrag från styrelsen till och med 2023-12-31 
 RV230739 

Sammanfattning 
En lägesrapport gällande uppdrag som styrelsen lämnat till regiondirektören eller 
förvaltningsdirektörerna redovisas. 

Förslag till beslut 
Redovisningen godkänns. 

Beslut 
Redovisningen godkänns. 

Beslutsunderlag 
 Uppdrag från regionstyrelsen - lägesöversikt 



 MÖTESPROTOKOLL 
  
  

 
 
 

 Mötesdatum 
Regionstyrelsen   2024-03-05 
 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

§44 Nämndinitiativ: Utveckla Västerås flygplats till del av framtidens infrastruktur 
 RV240272 

Sammanfattning 
Barbro Larsson (C), lämnar nämndinitiativ om utveckling av Västerås flygplats enligt 
bilaga. 

Beslut 
Regiondirektören får i uppdrag att bereda frågan och återkomma med förslag till 
vidare hantering. 

Beslutsunderlag 
 Nämndinitiativ: Utveckla Västerås flygplats till del av framtidens infrastruktur 
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